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försvåra nyrekryteringen av utbildad personal. Att EU nu öppnar upp för att vi kan 

kräva kollektivavtal borde föranleda en omedelbar översyn av våra 

förfrågningsunderlag.”  

 

 

§ 13    Tillämpningsanvisningar för ersättnings- och tidsregistreringssystem  

           inom valfrihetssystem för hemtjänst 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 50802-485/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

            Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

            Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande med förslag till 

tillämpningsanvisningar för ersättnings- och tidsregistreringssystem inom 

hemtjänsten och överlämnar det till kommunstyrelsen för beslut.  

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Vi befarar att de medel som är avsatta inte är tillräckliga. Vi vet att t.ex. 

personalorganisationerna redan har slagit larm om detta. Då uppstår det en risk att  

tider för insatser begränsas ytterligare för att få ekonomin att hålla i stadsdelarna. 

 

Det är oerhört viktigt med noggrann uppföljning av hur biståndsbedömning av 

insatserna utvecklas samt att göra en noggrann utvärdering av det nya systemet.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 

Vänsterpartiet tror att lika viktigt som ett skarpare ersättningssystem för att komma 

tillrätta med överdebiteringar och/eller att brukarna inte får den tid de ska ha, lika 

viktigt är att ändra i LOU och LOV så att det går att ställa krav på företagen att de inte 

är vinstsyftande utan återinvesterar överskott. Vinstintresset är en drivkraft som är svår 

att reglera bort med ersättningssystem.  

Viktigt är också att i förfrågningsunderlag ställa tydliga krav på personalens 

utbildningsnivå, på kollektivavtal, andel fastanställda och andra väsentliga 

anställningsförhållanden.  

Ett effekt i de kommuner som redan har infört den här typen av tidsregistreringssystem 

är att utförarna försöker maximera den brukarnära tidens andel, den fakturerbara tiden, 

av personaltiden. Det är bra att brukarna får sin biståndsbedömda tid, men då det är 

den enda som det utgår betalning för så finns det företag som i stort sett eliminerar all 

annan tid. Ambitionen att pressa kostnader och öka intäkter resulterar i att det fortsatt 
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skärs i gångtid, tid för dokumentation, personalmöten, kompetensutveckling osv. Vi 

har sett effekter av detta i tex Uppsala.  

Ersättningen som den är uträknad idag bygger på ett genomsnitt av hur situationen ser 

ut idag. Personalkostnaderna är beräknade på den genomsnittliga lönen för 

omvårdnadspersonal i staden. Då vår målsättning borde vara mer kvalificerad personal, 

en mer attraktiv arbetsgivare där fler vill arbeta inom äldreomsorgen samt slutligen en 

strävan mot generellt mer jämställda löner i Stockholms stad så är den genomsnittliga 

lönen sannolikt en för låg ambitionsnivå.”  

 

 

§ 14    Införande av digitalt nämndutskick - surfplatta till äldrenämnden och  

           kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 407-450/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden beslutar att övergång till digitala nämndutskick sker från och 

med år 2014.  

2. Äldrenämnden uppdrar åt förvaltningen att anskaffa surfplattor och 

administrera övergången till digitalt nämndutskick. 

  

 

§ 15    Anmälan om fördelning av medel för ”Ungdomsbesök på vård- och  

           Omsorgsboenden”, omgång 2 för år 2013 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 608-120/2013  

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 16    Anmälan av ytterligare stimulansmedel för projektet ”Mobilt stöd” 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 6101-491/2013  

 


